
 

 

Protokół nr XLIII.18 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 26 lutego 2018 r. 
 

 

Przewodniczący Rady Jarosław Szałata otworzył obrady o godzinie 14
00 

w Starostwie 

Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych na sesji było 16 radnych (nieobecna na początku 

była radna Beata Kwiatkowska) co stanowiło kworum. Przewodniczący przywitał gości (lista 

obecności w załączeniu) i zapytał, czy do porządku obrad są jakieś pytania? Pytań nie było. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) porządek obrad. 

2. Zapytania i interpelacje radnych. 

3. Sprawozdanie z realizacji powiatowego programu opieki nad zabytkami. 

4. Informacja prezesa spółki Szpital Międzyrzecki o działalności ratownictwa 

medycznego na terenie powiatu oraz bieżąca informacja o funkcjonowaniu szpitala. 

5. Przyjęcie planu działań dla uczczenia 100 rocznicy odzyskania niepodległości przez 

Polskę. 

6. Podjęcie uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę Rady Powiatu Międzyrzeckiego w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej Specjalnej  

w Międzyrzeczu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Specjalną  

w Międzyrzeczu (druk nr 7), 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Międzyrzeczu w Szkołę 

Specjalną Przysposabiającą do Pracy w Międzyrzeczu (druk nr 8), 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Specjalnej Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Międzyrzeczu w Branżową 

Szkołę Specjalną I Stopnia w Międzyrzeczu (druk nr 9), 

d) w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły filialnej w Rokitnie (druk nr 10), 

e) w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły filialnej w Szarczu (druk nr 11), 

f) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2018 r. (druk nr 12), 

g) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk nr 13). 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Sprawozdanie starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

9. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu z dnia 31 stycznia 2018 r. 

10. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 

 

 

Ad 2. 

 

Radna Ewa Chwirot zgłosiła prośbę o naprawę dróg, kiedy pozwoli na to pogoda. Chodzi  

o drogi: Twierdzielewo – Rokitno, Twierdzielewo – Chełmsko i Kalsko. 

 

Radny Jarosław Soroka zapytał w sprawie pisma z września 2017 roku, z gminy Bledzew 

odnośnie inwestycji. W Bledzewie wybudowany został sklep Dino, w okolicach którego 

częściowo wybudowano nowy chodnik, potem jest odcinek starego chodnika i dalej znowu 
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jest nowy chodnik. Radni z Gminy Bledzew poprosili, żeby poruszyć tą sprawę  

i wyremontować całościowo ten chodnik.  

Radny zwrócił się również z prośbą o odtworzenie rowu w Starym Dworku w kierunku 

Zemska. Obecny jest zbyt płytki i nie mieści się w nim woda spływająca z pól. 

 

O godz.14
10

 przyszła radna Beata Kwiatkowska (obecnych na sesji było 17 radnych). 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Halinie 

Pilipczuk Naczelnik Wydziału Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji. 

 

Pani Naczelnik przedstawiła sprawozdanie z programu opieki nad zabytkami w formie 

multimedialnej prezentacji (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania do przedstawionych informacji? Pytań 

nie było. 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu obrad przekazując głos Kamilowi 

Jakubowskiemu Prezesowi Szpitala Międzyrzeckiego Sp. z o.o. 

 

Prezes przedstawił prezentację multimedialną dotyczącą działalności ratownictwa 

medycznego na terenie powiatu (prezentacja w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy obecna ilość karetek zaspakaja wszystkie potrzeby, czy 

też są takie sytuacje, że pojawiają się kłopoty? Czy w perspektywie obecną bazę trzeba 

rozbudować czy może zmniejszyć? 

 

Prezes odpowiedział, że ilość karetek na powiat jest wystarczająca. Decyzją Wojewody od  

1 marca w podrejonie Skwierzyny będzie stacjonowała 1 karetka, która będzie miała około 4 

wyjazdów dziennie. W razie konieczności dojedzie karetka albo z Międzyrzecza albo  

z Trzciela. Bazę natomiast, jak najbardziej trzeba wymieniać. Dzięki uprzejmości gmin 

powiatu trzy lata temu zakupiono karetkę, a niedawno zakupiono również karetkę 

transportową. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, jak wygląda obecnie zapewnienie bezpieczeństwa 

szpitalnego dla mieszkańców powiatu? Czy wystarcza lekarzy, łóżek w nawiązaniu do 

kontraktu? 

 

Prezes odpowiedział, że szpital został zakwalifikowany do drugiego poziomu referencyjnego  

i jest szpitalem specjalistycznym. Na dzień dzisiejszy nie ma specjalnych zagrożeń.  

W szpitalu pracuje obecnie 112 lekarzy. Kadra lekarska jest stosunkowo młoda. Problem 

może stanowić neurologia i chirurgia, gdzie kadra jest trochę starsza, ale czynione są starania, 

żeby pozyskać nowych lekarzy. W większości oddziałów jest komplet lekarzy. Na pewno 

przydałoby się więcej środków finansowych na leczenie pacjentów, a rozmowy z NFZ nie są 

łatwe. Prezes powiedział, że w chwili obecnej nie jest zadowolony z podpisanego kontraktu, 

ponieważ brakuje trochę środków finansowych, natomiast jest to początek reformy i dopiero 
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okaże się co przyniosą kolejne kwartały. Poinformował również o prowadzonych rozmowach 

z NFZ o zwiększeniu liczby poradni w szpitalu o kolejne zakresy. 

 

Starosta powiedział, że wielu ludzi zwraca uwagę na kolejki do specjalistów, głównie do 

poradni. Poprosił Prezesa, żeby się do tego odniósł, z czego to wynika, jak długie są kolejki 

oraz czy powiat odstaje pod tym względem od podobnych szpitali? 

 

Prezes odpowiedział, że kolejki do poradni były, są i jeżeli system finansowania się nie 

zmieni to dalej będą. Wynika to z dwóch rzeczy: ilości lekarzy dostępnych na rynku jak 

również z obłożenia ze strony pacjentów. Obecnie szpital ma 21 poradni i 40% pacjentów 

stanowią pacjenci spoza powiatu. Nie ma rejonizacji jeśli chodzi o system ochrony zdrowia, 

każdy pacjent, który zapisze się do poradni ma czas oczekiwania. Na tle innych poradni  

w województwie lubuskim szpital międzyrzecki wypada bardzo dobrze, chociaż kolejki  

w nim nie są najkrótsze. Następnie Prezes przedstawił, jak wygląda czas oczekiwania do 

poszczególnych poradni. 

 

Radna Beata Kwiatkowska zapytała, jak jest rozwiązana sprawa w przypadku pacjenta, 

który robi badania u onkologa. Czy pacjent może sam odebrać wynik, czy musi wydać go 

lekarz? 

 

Prezes odpowiedział, że wszystkie badania, które są pozytywne wydaje lekarz, ponieważ 

musi zostać przeprowadzona z nim konsultacja. Jeżeli wynik jest negatywny, to wówczas 

może być odebrany przez pacjenta. Takie regulacje wynikają z obowiązujących przepisów. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, czy chcą jeszcze o coś zapytać? Więcej pytań 

nie było. 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos radnej Zofii 

Plewie. 

 

Radna Zofia Plewa przedstawiła kalendarz imprez z okazji 100 rocznicy odzyskania 

niepodległości (informacje w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że ten rok powinien być właśnie rokiem, żeby dobrze 

myśleć o przyszłości, dobrze oceniać teraźniejszość i znać przeszłość. W październiku  

w Miejskim Ośrodku Kultury planowana jest uroczysta sesja, gdzie być może nastąpi 

podsumowanie obecnej kadencji. Skierował się z prośbą do uczniów szkół Liceum 

Ogólnokształcącego, Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego oraz Specjalnego 

Ośrodka Szkolno – Wychowawczego, żeby pomogli w organizacji tej uroczystości. Planuje 

się również wręczenie statuetek za promowanie powiatu oraz tytułów Honorowego 

Obywatela Powiatu. Proponowana jest też impreza szachowa pt.:„Międzyrzecki Orzeł 

Szachowy 2018”. Przewodniczący zasygnalizował, że przed rozpoczęciem tego turnieju 

szachowego poprosi o wykład Andrzeja Kirmiela Dyrektora Muzeum na temat odzyskania 

niepodległości na terenie naszego powiatu.  

 

O godz.14
50

 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach sesji. 

 

Posiedzenie sesji wznowiono o godz.15
00

. 
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Ad. 6. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podejmowania uchwał: 

 

a) zmieniająca uchwałę Rady Powiatu Międzyrzeckiego w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej Specjalnej w Międzyrzeczu w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową Specjalną w Międzyrzeczu (druk nr 7) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do tego projektu? Pytań nie było. 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 15 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XLIII.220.18. 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy  

w Międzyrzeczu w Szkołę Specjalną Przysposabiającą do Pracy  

w Międzyrzeczu (druk nr 8) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do tego projektu? Pytań nie było. 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 15 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XLIII.221.18. 

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej Specjalnej Zasadniczej Szkoły Zawodowej  

w Międzyrzeczu w Branżową Szkołę Specjalną I Stopnia w Międzyrzeczu 

(druk nr 9) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do tego projektu? Pytań nie było. 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 15 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XLIII.222.18. 

 

d) w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły filialnej w Rokitnie (druk nr 10) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do tego projektu? 

 

Radna Beata Kwiatkowska zapytała, czy likwidacja nie pozbawi jakiegoś pracownika 

pracy? 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji odpowiedziała, że nie. Nauczyciel będzie przyporządkowany 

do SOSW i nadal będzie miał zajęcia z tymi wychowankami. Na początku było tych 

wychowanków ponad 10, teraz zostało 2 i nadal będą objęci opieką. 

 

Radna Beata Kwiatkowska zapytała, co w sytuacji, jeśli zwiększy się liczba 

wychowanków? 
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Naczelnik Wydziału Edukacji odpowiedziała, że nie zwiększy się ponieważ to są stali 

pensjonariusze Domu Pomocy Społecznej objęci do 25 roku życia nauką. Nie ma przyjęć 

nowych wychowanków więc nie ma możliwości, żeby ta liczba się zwiększyła. 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 1. W głosowaniu brało udział 16 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XLIII.223.18. 

 

e) w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły filialnej w Szarczu (druk nr 11) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do tego projektu? Pytań nie było. 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 1. W głosowaniu brało udział 16 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XLIII.224.18. 

 

f) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2018 r. (druk nr 12) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do tego projektu? Pytań nie było. 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 1. W głosowaniu brało udział 16 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XLIII.225.18. 

 

g) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk  

nr 13) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do tego projektu? Pytań nie było. 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 16 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 16 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XLIII.226.18. 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący Rady przekazał głos Staroście. 

 

Starosta powiedział, że wszystkie zgłoszone uwagi przekaże Zarządowi Dróg Powiatowych. 

W sprawie równania dróg gminnych Starosta poinformował, że odpowiedzi udzielał na 

piśmie Przewodniczącemu Rady Gminy Przytoczna. Przy obecnej pogodzie nie można 

używać równiarki ponieważ ziemia jest zmarznięta. Wszystkie drogi gruntowe równane są  

w okresie wiosenno-letnim jak jest sucho. 

W sprawie rowu w kierunku Zemska Starosta powiedział, że jeżeli jest on w pasie drogowym 

to nie powinno być przeszkód, żeby go odpowiednio pogłębić. 

 

Ad 8. 

 

Starosta poinformował, że w okresie sprawozdawczym Zarząd spotykał się czterokrotnie. 

Przygotowano uchwały, które zostały podjęte na sesji, zajmowano się sprawami z zakresu 

dróg powiatowych. Podjęto uchwałę o zezwoleniu na korzystanie z łodzi z napędem 

spalinowym w okresie letnim. Zajmowano się sprawami z zakresu zagospodarowania 

przestrzennego oraz sprawami z zakresu gospodarki nieruchomościami. 

 

Skarbnik przedstawił informację o uchwałach budżetowych podjętych przez Zarząd. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych sprawozdań? Pytań nie 

było. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie zgłoszono uwag, ani wniosków do protokołu. 

Protokół z XLII sesji został przyjęty. 

 

Ad 10. 

 

W sprawach organizacyjnych Przewodniczący Rady przedstawił pismo dotyczące informacji 

o dofinansowaniu parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Wojciecha w Międzyrzeczu oraz 

uchwałę Rady Miejskiej w Międzyrzeczu w tej sprawie. Radni otrzymali również wniosek 

dotyczący poprawienia mapy powiatu międzyrzeckiego. Przewodniczący poinformował, że 

następna sesja planowana jest na 28 marca. 

 

Posiedzenie sesji zakończono o godz.15
20

. 

 

 

 Protokołował      Przewodniczący Rady Powiatu 

 

         Jarosław Szałata 


